


SVEČANI DOČEK BRUCOŠA
U ponedeljak, 01.10.2018. godine na 
Fakultetu za diplomatiju i bezbednost 
održan je svečani prijem brusoša i obe-
ležavanje početka školske 2018/2019. 
godine. 

Nakon intoniranja srpske i studen-
stke himne studentima su se obratili 
profesori Fakulteta za diplomatiju i 
bezbednost: general u penziji prof dr. 
Branko Krga, profesor Darko Tana-
sković i dekan fakulteta, prof. dr 
Nenad Đorđević.

“Drage kolegenice i kolege. Mladi stu-
denti. Ja Vam upućujem  dve čestitke: 
prva, čestitam Vam što ste stasali u 
akademske građane i postali studenti, 
i druga, što ste upisali upravo ovaj Fa-
kultet.  Kao što znate u svetu oko nas, 
i u našoj zemlji događaju se radikalne 
promene. Vi ćete ovde imati priliku da 
te promene sagledate. Ne kao politi-
čari, već kao politikolozi; a to znači da 
tragate za suštinom neke pojave. 

Prof. dr Branko Krga

Da saznate šta su uzroci, a šta su posle-
dice pojava koje utiču na naše živote.

U tom smislu, iz oblasti međunarodnih 
odnosa naročito su važne pojave koje 
svakodnevno uočavamo, a na unutraš-
njem planu sve ovo što se događa oko 
pitanja Kosova i Metohije. Imaćete u 
ovoj ustanovi  mogućnosti da naučite 
kako da gledate na ove krizne mo-
mente.  Ja Vam preporučujem da učite 
i da se što bolje pripremite za radne iza-
zove koji su neosporno pred vama. 

I diplomatija i sistem bezbednosti su 
vrlo atraktivne, interesantne, a i teške 
oblasti delanja. U njima se može ostva-
riti uspeh. Ja vam želim svu sreću u ži-
votu. Živeli!”



Prof. dr Darko Tanasković 
“Poštovane kolegenice i kolege,
Veoma sam srećan što se ponovo na-
lazim u ovom zdanju. Ovo je moje prvo 
obraćanje studentima, posle poslednje 
diplomatske misije, pri UNESKU, u Pa-
rizu. Raduje me što vas je mnogo. Ra-
duje me što ste dočekani starom 
univerzitetskom i studentskom hi-
mnom (studenti slušaju Gaudeamus 
igitur), koja se danas retko gde može 
čuti, što ukazuje da je ovo učilište i za 
studente i profesore, učilište koje na-
stavlja tradiciju dugu hiljadu godina. 

U ovoj himni se kaže „Neka živi svaki 
naš član. Neka žive svi naši članovi za-
jedno! Neka svi zajedno procvetaju sa 
našim univerzitetom!“. To je suština. 
Svakoga doživljavati kao pojedinca, 
kao zasebnu ličnost, a sa druge strane, 
veoma je važno da se svi zajedno ose-
ćate kao porodica koja zajedno sa pro-
fesorima koji nastaju da Vam skrate 
put do znanja, nikako da Vam saopšte 
svo znanje ovoga sveta, jer to niko ne 
zna, spremite nečemu što je osposo-
bljenost za obavljanje poslova u oblasti 
diplomatije i bezbednosti.

Ovaj fakultet je vizionarski, iz razloga 
što je oblasti diplomatije i bezbednosti, 
povezao, tako da ih je povezao organski. 
Veoma se dugo smatralo da je diploma-
tija neki posao višega reda, kojima se 
mogu baviti svršenici pravnog fakul-
teta, fakulteta bezbednosti itd... A da se 
bezbednošću mogu baviti samo oni koji 
su završili fakultete koji se bave isklju-
čivo poslovima bezbednosti.  Agrega-
cija diplomatije i bezbednosti čini ovaj 
fakultet specifičnim. 

Ja bih rekao nekoliko rečenica o poi-
manju diplomatije onako kako je ja 
vidim.  Vidite, ovde piše: „Nek znanje 
progovori!“. Teško je definisati diplo-
matiju, ja bih se usudio da kažem da je 
diplomatija spoj znanja, zanata i umet-
nosti – stvaralaštva. 

Znanje, ne treba trošiti reči, je po-
trebno raznovrsno, bogato. Znanje 
koje se stalno uvećava, sa visokim ste-
penom intelektualne radoznalosti. U 
tom smislu znanja, do sada su bavili 
ljudi koji su završili različite fakultete. 
Svi oni imaju neko znanje, ta znanja se 
moraju skupiti i upotrebiti u funkciji 
ciljeva diplomatije.

Zanat je profesionalni deo diplomat-
skog rada koji se sastoji u čitavom nizu 
pravila ponašanja formalnih obra-
zaca, svega onoga što diplomatiju čini 
formom. U diplomatiji je forma su-
štinsko pitanje. Opomenuo bih vas na 
nešto, profesionalne diplomate imaju 
potrebu da mistifikuju diplomatiju. 

Na kraju, diplomatija je umetnost, na-
dahnuće. Diplomatija je uvek nešto 
više od njenih sastavnih delova. Naš 
veliki diplomata, i još veći književnik, 
Ivo Andrić,  pisao je o tome, rekavši, da 
je za diplomatiju malih zemalja mane-
varski prostor veoma mali, da ga ne-
kada gotovo i nema, ali ga diplomatija, 
malih zemalja mora tražiti.
 

A ako ga nema, onda ga mora stvoriti. 
Dakle to stvaranje prostora, je dakle i 
umetnost. Prethodno pripremljena 
dobrim zanatom i dobrim teorijskim 
znanjem.

Ja svesno ne govorim o aspektu bez-
bednosti, već samo o diplomatiji. Pod 
uslovom da se zaista posvetite profe-
siji koju ste odabrali – vi se nalazite na 
pravom mestu. Ne sumnjam da će 
Vam ovde svi pomoći u pronalaženju i 
usavršavanju vaših sposobnosti.” 



Prof. dr Nenad Đorđević  
“Ja bih želeo da Vas pozdravim i da 
Vam poželim mnogo uspeha u daljem 
studiranju. Sve što su moje kolege 
rekle pre mene, stoji: rad, rad i rad. 
Ako želite da uspete u diplomatskom 
poslu, što važi i za službu bezbednosti,  
morate da naučite nekoliko jezika i da 
naučite da razmišljate diplomatski. 
To su dva načina razmišljanja koja 
mogu da dovedu svakog od Vas od 
startne pozicije do vrha.  To zavisi od 
vaše želje i važeg umeća, tj. vi morate 
da iskoristite znanje Vaših profesora 
koji će vam svesrdno podariti. 

Smatram da ovaj današnji čin mora da 
pokaže da ste se opredelili za stvarno 
učenje. Ako naučite da mislite vi ste 
završili pola posla. Bez načina raz-
mišljanja koji omogućava uspešnost 
u radu i snalaženje u datim situaci-
jama nema rezultata. Ko ne može da 
se snađe u nekoj komplikovanoj situ-
aciji, i da nađe trenutno rešenje bez 
nekih većih konsultacija sa državom 
i ministrima, nije baš najbolji diplo-
mata. Svet je danas došao do nivoa 
tehničko-tehnološke razvijenosti, 
koja pruža da informacija u hijerarhiji 
idu veoma brzo.

Znate li da je Hruščov razmenjivao 
mišljenje oko mnogih važnih pitanja 
sa Mićunovićem? Danas je to Darko 
Tanasković, naš najbolji diplomata, 
van svake sumnje. Čast nam je što će 
svoje iskustvo preneti Vama. 

Važno je da budete odgovorni; u 
načinu pohađanja nastave i obav-
ljanju svojih dužnosti na fakultetu, 
u skladu sa nastavnim planom i pro-
gramom. 

Učenje nije baš jednostavna stvar. 
Mozak je kao i svaki drugi organ, on se 
upotrebom razvija . Ako učite svakog  
dana neće biti problema  da lako pam-
tite, a ako pravite velike pauze, onda 
će vam biti potrebno više vremena da 
se vratite u kolosek.

Sa našim profesorima možete napra-
viti konsultacije kada god hoćete. 
Možete dobiti i literaturu, i znanje. 
Mnoge knjige koje smo jedino mi pre-
veli su Vama na raspolaganju. One su 
značajne za izgradnju vašeg patrio-
tizma, i za bitku koju će buduće gene-
racije voditi oko svih važnih državnih 
pitanja.”
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